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René van der Linden en Hans Leerssen, voorzitter en secretaris VAVI

De Vereniging Aardappel Verwerkende Industrieën (VAVI) 

maakt zich sterk voor de aardappelverwerkende industrie. 

In het programma van de vereniging staat export met een 

accent vermeld. Het is van levensbelang voor de branche, die ruim 

4000 mensen werkgelegenheid biedt. Want de binnenlandse markt 

consumeert een deel van de productie, maar de capaciteit van de 

industrie en het enorme volume aan productie geeft aanleiding tot 

export. Uit de licht teruglopende aanvoer van 1.683.100 ton aardap-

pels in het eerste halfjaar van 2010 (was in dezelfde periode van 2009 

1.704.300 ton) verwerkte de sector 929.200 ton tot voorgebakken en 

andere producten (t/m juni in 2009 907.300 ton). De verwerkende 

industrie heeft dus een groeiend aandeel te pakken, kan en wil op een 

gezonde manier verder groeien en heeft de export nodig om zichzelf 

een reden tot bestaan te geven.

Zowel de binnenlandse als de buitenlandse afzet vraagt om onder-

steuning en gezien het belang worden alle middelen ingezet. De over-

heid volgt de industrie welwillend en de VAVI voorziet de branche 

van nieuwe impulsen. 

We spreken hierover met Hans Leerssen, de secretaris van de VAVI 

en de voorzitter René van der Linden. Omdat ook de aardappelver-

werkende industrie onderhevig is aan de factoren klein land, grote 

productie, technologische voorsprong en opkomende concurrentie, is 

de vraag waar gaat dat naartoe?

Van der Linden weet: “We hebben de EU als grote en gemakkelijk 

te betreden afzetmarkt en daarbuiten, met name in de opkomende 

markten, zal het steeds meer gaan om Nederlandse initiatieven 

die ter plekke productie starten. Iets wat je in het algemeen ziet in 

de agrosector. Wil je voldoende controle op de gewenste kwaliteit 

behouden, dan moet de afstand zo kort mogelijk blijven. Polen is een 

beter productieland om Rusland te bedienen dan Nederland. Maar 

gezien onze leidende technologie ziet men daar graag een zekere 

betrokkenheid van een Nederlandse ondernemer.” 

De kracht van kennis
Toch ziet men ook weer een zekere terughoudendheid. Hans Leerssen 

legt uit: “Het Oosten staat nog voor een bepaalde ontwikkeling, die 

wij allang achter de rug hebben. Was iedere ondernemer een tijdje 

terug bezig met de uitbreiding naar het Oosten, tegenwoordig wil er 

Nederland is sterk in aardappels. Onze ligging onder een zilte wind maakt de vette 

kleigrond tot uniek teeltgebied. Lang geleden al, en van boer op boer, werd een 

onbetaalbare hoeveelheid kennis en ervaring opgebouwd. Een enorm aantal rassen 

leidt tot een breed toepassingsgebied. Zoals in de verwerking tot allerhande producten 

en smaken. Onze industrie is de moeite waard.

Made in Holland: 
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‘Ook de boer moet, 
net als de andere 
schakels in de keten, 
behoorlijk verdienen’
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nog wel eens een pas op de plaats worden gemaakt. In potentie zijn 

bijvoorbeeld Bulgarije en Roemenië ideale productielanden maar ze 

hebben nog tijd nodig om goed op gang te komen. Het is dus niet 

volle kracht vooruit met de uitbreiding van de export van productiefa-

ciliteit, maar een voorzichtig verkennen, samenwerking en opstarten 

en kleine initiatieven nemen. Maar hoe dan ook, de toekomst is aan 

internationale schaalvergroting, uitbreiding buiten onze nationale - 

en de EU-grenzen. Dat kan lang of kort duren, we gaan die kant op. 

VAVI ondersteunt die gang van zaken op basis van een beleidslijn uit 

2001 die nog altijd onverkort van kracht is. Daarin speelt onze kennis 

en ervaring rond aardappels en de verwerking een prominente rol. 

Want dat is onze grote kracht. Hoewel de wereld snel leert, betrekt 

elke ondernemer graag een flink stuk Nederlandse inbreng bij nieuwe 

initiatieven. Onze research is leidend, onze productinnovatie is toon-

aangevend en onze ervaring met ketensamenwerking staat borg 

voor de continuïteit. Vooral dat laatste is van groot belang. Niemand 

wil het risico lopen om iets op te zetten, te investeren en vervolgens 

tegen een mislukking of zelfs maar een vertraging aan te lopen. Onze 

kennis van zaken op het gebied van aardappelproducten verzekert 

initiatiefnemers tegen die risico’s.”

Financieel gezonde keten
Vanzelfsprekend vertrouwt ook VAVI op de inbreng van de Land- en 

Tuinbouw Organisatie (LTO Nederland). De samenwerking is hecht en 

leidt onder meer tot in perfectie doorgevoerde teeltbegeleiding. Om 

de prijs concurrerend te houden zonder de kwaliteit geweld aan te 

doen, moet de boer tegen minder kosten hogere opbrengsten gene-

reren door de laatste stand van de techniek toe te passen. Wie er in 

slaagt de prijs aan het begin van de keten al laag te houden, heeft 

de beste kansen aan het einde een kwalitatief hoogwaardig product 

tegen een scherpe prijs te kunnen afzetten. En zeker in de export zijn 

dat de winnaars. Op de buitenlandse markten wordt de consument 

ook bediend tegen lagere prijzen. Maar de kwaliteit kan in dat geval 

niet op tegen het Nederlandse product. “Dragen we dat goed uit,” zo 

stelt Leerssen, “dan handhaaf je je zonder problemen. Dan blijft de 

hele keten financieel gezond, van foodservice, fastfood en retail terug 

naar de boer. Want ook de eerste schakel in de keten, net zo goed als 

alle volgende, moet behoorlijk verdienen. De hele keten heeft daarom 

tal van gezamenlijke belangen. Voedselveiligheid nu, duurzaamheid 

om het straks tegen elke concurrentie te kunnen opnemen. De VAVI 

herkende en erkende dat allang voordat het ‘mode’ werd. Wij waren 

al vroeg bezig met de energiebesparingen van warmtekrachtkoppe-

ling en waterzuivering. Wij zien allang de voordelen van bepaalde 

genetische aanpassingen om de natuurlijke weerstand van de aard-

appel tegen desastreuze ziekten en insecten te verhogen. Schaalver-

groting stond bovenaan onze agenda, omdat juist de verwerkende 

industrie daar alleen maar sterker door wordt. Al die proactieve inzet 

heeft de laatste 25 jaar geresulteerd in een enorme vooruitgang. De 

kwaliteit is met sprongen vooruitgegaan. De voedselveiligheid is 

geoptimaliseerd. De gewasbestrijding is milieuvriendelijker gewor-

den. Er is in de hele keten een 100% traceerbaarheid gerealiseerd. Dat 

is een Europese richtlijn en bij ons is de handhaving van het Voedsel 

Veiligheid certificaat Aardappelverwerkende industrie (VVA) een kern-

taak. Je mag gerust zeggen dat de aardappelteelt en de verwerkende 

industrie een toonaangevende sector is en binnen onze totale agro-

sector een voorbeeldfunctie heeft.” 

Compleet vrije markt
De VAVI neemt het vanzelfsprekend op voor onze verwerkende 

industrie. Als er elders beschermende maatregelen als barrières 

tegen onze export worden opgeworpen, spant de organisatie zich 

in om deze aan de kaak te stellen. Hans Leerssen: “In het streven 

naar een compleet vrije markt passen geen subsidies om eigen 

teelt of industrie te ondersteunen. Dus wanneer onze export daar 

tegenaanloopt, dan maken we er werk van.” 

De VAVI concentreert zich op de patatjes, koelvers, chips en krieltjes 

van de toekomst. Innovatie speelt daarbij een enorme rol. Efficiënter 

produceren, milieubesparende maatregelen en gebruikmaken van 

nieuwe vormen van energie staan garant voor een nog betere 

toekomst van alle betrokkenen bij de aardappelverwerkende 

industrie. “Een nóg betere toekomst, inderdaad,” aldus Leerssen, 

“want we zijn al jaren goed bezig.”
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‘VAVI neemt het 
op voor onze 
aardappelverwerkende 
industrie’

Aardappelverwerking in volle gang.


